
NAPOMENA:  

Usmeni odgovor na postavljeno pitanje poslanika Milorada Živkovića sa 12. sjednice 
Predstavničkog doma PSBiH. (Izvod iz stenograma.) 
 

SVEN ALKALAJ 

Što se tiče viznog reţima svi znamo da je Sporazum o readmisiji i viznim olakšicama sa 

Evropskom unijom parafiran u aprilu mjesecu ove godine. Sad ide ona redovna procedura do 

samog potpisivanja i ratifikacije i tek onda nakon ratifikacije Sporazum o olakšavajućem 

viznom reţimu će stupiti na snagu i primjenjivaće se na one kategorije o kojima smo govorili. 

Uzgred da napomenem da Ministarstvo vanjskih poslova, u svojoj proceduri sa većim brojem 

zemalja, sigurno većim od 10, ima liberalni vizni reţim vezano za nosioce diplomatskih i 

sluţbenih pasoša, npr. zemlje Beneluksa i Grčka, Austrija, MaĎarska i da ne nabrajam dalje 

gdje se moţe putovati bez vize samo za nosioce sluţbenih i diplomatskih pasoša. Za ove 

druge kategorije, nakon ratifikacije sporazuma od strane Evropske unije. 

 

U potpunosti prihvatam i ovo mišljenje gospodina Ţivkovića da trebamo što prije, ali 

kada kaţem, stvar nije na nama, stvar je sad da se proces ratificira od strane Evropske unije. 

Ono što ţelim da kaţem da se velika sredstva odlijevaju. Sve zemlje koje su u Šengenskom 

sporazumu imaju svoj zaključak i obavezu da naplaćuju vize. Mi sa odreĎenim brojem 

zemalja, kao što je MaĎarska, Češka, mi smo dogovorili da oni ne naplaćuju vize našim 

graĎanima kad ih uzimaju. Sve te zemlje, onih novih 10, se očekuje da će ući u Šengenski 

vizni reţim i biće obavezne da nam naplaćuju, a to nisu bile do sada. Prema tome, to je jedna 

zakonska obaveza i dogovor u okviru Šengenskog dogovora i mi od toga se ne moţemo 

izvući, a za sada, za one zemlje koje nisu u Šengenu, smo dogovorili da oni besplatno našim 

graĎanima daju vize, odnosno bez ikakvih troškova vaĎenja same vize. 


